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Sammanträde torsdagen den 21 maj 2015 klockan 18.00-20.35                            
Paragrafnr 1 – 23 Antal blad  32 
Ledamöter Ersättare 
Awad Hersi (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Sakib Hossain (S) 

Sus Andersson (MP) 

Rashid Mohammed (V)  

Markku Sirviö (M) 

Markus Brigander (M) 

Bengt Porseby (FP) 

Jenny Storm Gillberg (S) 

Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S) 

Guner Kayhan (MP) 

Stephan Gullberg (MP) 

Ifrah-Degmo Mohamed (V) 

Carolina Rosén (FP)  

Peter Trixe (KD) 

Tjänstgörande ersättare 

Jossif Gummar (S), Olof Kollinius (M) 

och Annika Rosenberg (M)  

 

 

Anmälda förhinder 

Anna Jonazon (S) Naemi Karlsson (M), Aras 

Amin(M), Dennis Wedin (M), Sara Andersson (C) 

 

 

Tjänstemän 

§§ 1-23: Tf stadsdelsdirektören Christina Heglert, avdelningschefen Connie Stålhäll 

Wallin, samt nämndsekreteraren Anna Birgersson: §§ 1-22: Avdelningschefen Toni 

Mellblom. 

§§ 1-20 B: Avdelningschefen Margareta Ericson, enhetscheferna Cornelia Schröeder, 

Abdiaziz Omar, och Petra Kron Forsling, informationsansvarig Charlotte Helmersson . 

Personalrepresentanterna Christina Wennström och Marianne Ledel. 

Under §§ 1-20 B vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara. Sammanträdet 

inleddes med information från Medborgarkontoret och Familjecentralen. Efter 

informationen blev det tid för frågor gällande dagens ärenden. Det formella sammanträdet 

började klockan 19.15 

 

Utses att justera      Awad Hersi (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för justering     27 maj 2015 

 

Sekreterare 

 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse ordföranden Awad Hersi (MP)  

och Ole-Jörgen Persson (M) att justera dagens protokoll. 

Stadsdelsnämnden beslöt vidare att protokollet ska justeras  

den 27 maj 2015. 

Det anmäldes att protokollet fört vid stadsdelsnämndens sammanträde 

23 april justerades den 29 april 2015. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 2  

Svar på remiss om riktlinjer för barnomsorg på obekväm 
arbetstid 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat remiss (dnr 001360/2014) 

Riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid till Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd som bereds tillfälle att lämna synpunkter.  

Förvaltningen instämmer med att det behövs gemensamma riktlinjer 

som ska tydliggöra rätten till barnomsorg på obekväm arbetstid, skapa 

förutsättningar för större likvärdighet i hanteringen och säkerställa en 

hög kvalitet på omsorgen. 

Barnomsorg på obekväm arbetstid är en av staden prioriterad fråga.  

Förvaltningen anser att de föreslagna riktlinjerna ligger i linje med 

rådande lagstiftning samt med stadens mål. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 20 april 2015. 

Dnr 1.5.1-205/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Jossif Gummar m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

Peter Trixe (KD) lade fram ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Olof Kollinius (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Annika Rosenberg (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget 

förslag. 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
21 maj 2015 

Blad 4 

 

  

 

”Förslag till beslut 

- Att delvis godkänna förvaltningens förslag 

- Att avstyrka avsnitt 3.1 i förslaget till riktlinjer, om omsorg i 

lokalbaserad verksamhet 

- Att därutöver anföra följande: 

 

Familjer som har ett behov av barnomsorg på obekväm arbetstid ska 

ha tillgång till detta. Riktlinjerna bör tydliggöra rätten till denna 

omsorg samtidigt som vi behöver skapa bättre förutsättningar för 

likvärdighet i tillgången till omsorg samt säkerställa att omsorgen 

håller en hög kvalitet. Det är viktigt att beslutet om barnomsorg på 

obekväm arbetstid föregås av en individuell prövning och där barnets 

behov av kontinuitet, trygghet och utveckling får stå i fokus. 

 

Stadsledningskontoret genomförde 2013 en kartläggning som visade 

att antalet ansökningar om barnomsorg på obekväm arbetstid var 

relativt begränsat. Det har under de senaste åren handlat om ungefär 

160-170 barn i hela Stockholms stad. Kartläggningen visade vidare att 

antalet avslagsbeslut i stadsdelarna var få samt att huvuddelen 

berodde på till exempel förändringar i föräldrarnas schema eller att 

familjen flyttat.  

 

I de stadsdelar där föräldrar beviljats barnomsorg på obekväm 

arbetstid hade de flesta vid den kartlagda tidpunkten en lösning där 

barnskötare kom hem till familjen på natten istället för att barnen 

skulle sova över på nattis, vilket hittills också praktiserats i Spånga-

Tensta. 

 

För många av dessa är det ett rätt stort ingrepp i barnets och familjens 

rutiner att barnet i stället regelbundet ska sova på nattis istället för i 

hemmet. Den föreslagna förändringen av riktlinjerna riskerar att bli en 

kännbar försämring för barn och föräldrar med behov av omsorg på 

obekväm arbetstid och vi vill avstyrka den förändringen”. 

 

 

  _____________________ 
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§ 3   

Revisionskontorets årsrapport 2014 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lämnar yttrande i enlighet med 

tjänsteutlåtandet. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har tagit del av revisorskontorets årsrapport för Spånga-

Tensta stadsdelsnämnds verksamhetsår 2014. Den årliga revisionen 

omfattar bedömningar av verksamhetens ändamåls-enlighet och 

ekonomi, intern kontroll samt bokslut och räken-skaper.  

Revisionskontoret bedömer sammantaget att nämnden i allt väsentligt 

har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt. Nämnden har under år 2014 i 

huvudsak nått kommunfullmäktiges mål för verksamheten. Nämnden 

har vidare i huvudsak nått sina mål och uppnått i verksamhetsplanen 

angiven verksamhet.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 1 april 2015. 

Dnr 1.2.1-210/2015 
 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _____________________ 
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§ 4   

Bidrag till pensionärsföreningar inom Spånga-Tensta 
stadsdelsområde 2015 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att för år 2015 bevilja bidrag till 

pensionärsföreningar enligt följande fördelning: 

- PRO Spånga beviljas 1 785 kronor. 

- SPF Spångaveteranerna beviljas 4 788 kronor.  

- PRO Bromsten beviljas 1 442 kronor. 

- PRO Erland, Spånga beviljas 1 253 kronor. 

- PRO Tensta-Rinkeby beviljas 1 463 kronor. 

 

Ärendet 
Till förvaltningen har inkommit fem ansökningar om bidrag från 

pensionärsföreningar. Förvaltningen föreslår att samtliga beviljas 

bidrag, till en total summa av 10 731 kronor.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 27 april 2015. 

Dnr 5.4-122/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ______________________ 
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§ 5   

Svar på skrivelse om sponsring av lekplatser 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet som svar på 

skrivelsen. 

 

Ärendet 
Stadsdelsnämnden gav vid sitt sammanträde den 19 mars 2015 

stadsdelsförvaltningen i uppdrag att utreda inkommen skrivelse från 

Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och från Bengt Porseby m.fl (FP) om att 

utreda möjligheten för sponsring av lekplatser i stadsdelen.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 april 2015. 

Dnr 1.6-195/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Jossif Gummar m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Peter Trixe (KD) lade fram ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Olof Kollinius (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Annika Rosenberg (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget 

förslag. 

 

”Förslag till beslut 

Stadsdelsnämnden beslutar att  

 

1. Bifalla skrivelsen, 

2. Samt därutöver anföra: 
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Sponsring från näringsliv till kommunal verksamhet förekommer i 

många kommuner och vi tycker det är ett utmärkt sätt för kommuner 

och stadsdelar att kunna få en närmare samverkan med näringslivet 

samt att hos företagen skapa ett större engagemang i deras närmiljö.  

 

Sponsring handlar i förslaget inte om att, som svaret antyder, sälja 

stora reklamplatser på lekplatserna. Motprestationen i förslaget 

handlar om att exempelvis kunna sätta upp en plakett där sponsorn 

anges. En ganska enkel och modest motprestation kan tyckas. 

 

Den form av sponsring som omnämns i skrivelsen strider inte mot 

någon lag och skulle kunna medföra att vår stadsdel kan rusta upp och 

ta hand om våra lekplatser på ett bättre sätt än i dag då upprustningen 

i så fall inte behöver konkurrera med annan verksamhet. 

 

Sponsring av kommunal verksamhet är idag vanligt. Exempelvis har 

många skolor utvecklade samarbeten med olika sponsorer för att 

skapa en högre kvalitet i skolan genom sponsring av bl.a. teknik och 

utrustning, intensivundervisning och utveckling av pedagogiskt 

ledarskap. Det förekommer även sponsring av en lång rad andra 

områden, bl.a. sponsring av lekplatser. 

 

Svaret på skrivelsen riktar ett ensidigt fokus på möjliga negativa 

konsekvenser av sponsring och anser att en plakett med ett 

företagsnamn kan likställas med stora och tidskrävande 

reklamkontrakt. Det anser inte vi och vi anser att situationsanpassad 

sponsring är ett utmärkt sätt för kommuner att kunna erbjuda sina 

medborgare en förbättras samhällsservice samtidigt som näringslivet 

tar ett större ansvar för vår vardagsmiljö”. 

 

 

 

  __________________ 
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§ 6   

Svar på skrivelse angående barngrupper i förskolan 

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 

på skrivelsen. 
 

Ärendet 
Vid stadsdelsnämndens sammanträde den 19 mars 2015 inkom en 

skrivelse från (FP) och (M), dnr 1.6-214/2015 och vid sammanträdet den 

23 april inkom ytterligare en skrivelse från (M), dnr 1.6-269/2015, om 

ökande storlek på barngrupper i förskolan.  

 
Barngrupperna inom förskolan organiseras i olika former beroende på 

lokalernas utformning och pedagogiska verksamhet. 

Barngruppsstorlekarna och barn per pedagog har varierat något de tre 

senaste åren. En viktig faktor för god kvalitet i förskolan är andel 

förskollärare. Förvaltningens arbete med att rekrytera fler förskollärare 

för att säkerställa kvaliteten i förskolorna är ett fortsatt prioriterat 

område. Förvaltningen fortsätter att utveckla det systematiska 

kvalitetsarbetet i förskolan. Med ledning av detta bedömer förvaltningen 

att klara av att upprätthålla en god kvalitet enligt kommunfullmäktiges 

mål. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 april 2015. 

Dnr 1.6-214/2015, 1.6-269/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 7   

Svar på medborgarförslag om att bygga ett stall i 
stadsdelen 

Beslut 
1. Stadsdelsförvaltningen överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på medborgarförslaget. 

2. Tjänsteutlåtandet och medborgarförslaget skickas till 

idrottsförvaltningen. 
 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag gällande byggande av ett nytt 

stall i Spånga-Tensta. Detta förslag menar att ett stall skulle vara en 

fristad för ungdomar och underlätta för att människor oavsett ålder 

träffas och umgås. Förvaltningen anser det positivt med engagemang 

som främjar individens utveckling och välmående samt främjar 

samarbetet mellan generationsgränserna dock faller förslaget utanför 

förvaltningens verksamhetsområde. Medborgarförslaget samt 

tjänsteutlåtandet vidarebefordras till relevant nämnd. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 mars 2015. 

Dnr 1.2.4-033/2015 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _______________________ 
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§ 8   

Svar på medborgarförslag om lekplats i Solhem 

Beslut 
Stadsdelsförvaltningen överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på medborgarförslaget. 

 

Ärendet 
Det har inkommit ett medborgarförslag till Spånga-Tensta 

stadsdelsförvaltning om att vidareutveckla lekparken på fastigheten 

Solhem 16:1 i Solhem. Förslagsställaren hävdar att den lekplats som 

idag finns på platsen behöver ett visst underhåll samt att det skulle 

finnas utrymme för en utveckling i form av ytterligare lekredskap.  

 

Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd ger 

förvaltningen i uppdrag att utveckla lekparken på fastigheten Solhem 

16:1 vid Bifrostvägen 2-6 i Solhem.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 april 2015. 

Dnr 1.2.4-224/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 9   

Anmälan av Tillsyn enligt alkohollagen och tobakslagen i 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tillsynsrapporten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Med stöd av alkohollagen och tobakslagen har Länsstyrelsen enligt 

tillsynsplan för 2013 och 2014 genomfört tillsyn i Stockholms stad. 

 

Dnr 1.4-244/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 10   

Anmälan av Socialnämndens rapport "Hemlösa Personer i 
Stockhkolm" 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger Socialnämndens rapport till handlingarna. 

 

Ärendet 
Sedan 2004 genomförs strukturerade kartläggningar vartannat år som 

beskriver hemlöshetssituationen i Stockholms stad under ett mätdygn. 

Kartläggningen för 2014 genomfördes 25 september 2014. 

Kartläggningen redovisar 2651 hemlösa personer vilket är en 

minskning med 215 personer jämfört med räkningen som ge-

nomfördes 2012. 

 

Dokid 22875 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 11  

Anmälan av protokollsutdrag från Socialnämndens 
sammanträde den 2015-03-24 § 15 om fördelning av medel 
till lokala utvecklingsprojekt och studiebesök (MUST) 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokollsutdrag från socialnämndens 

sammanträde den 2015-03-24 till handlingarna. 
 

Ärendet 
I stadens budget för 2015 är ett av målen ”Ett Stockholm som håller 

samman”. Genom lokala utvecklingsmedel finns möjlighet att 

finansiera ett utvecklingsarbete med målet att skapa jämlika 

levnadsförhållanden i en sammanhållen stad. I årets ansöknings-

omgång inkom ansökningar för totalt 8 652 580 kr. 20 ansök-ningar 

för lokala utvecklingsprojekt som uppgår till 8 045 580 kr och 25 

ansökningar för studiebesök som uppgår till 607 000 kr.  

I detta ärende föreslås fördelning av totalt 3 093 520 kr för forsk-ning 

och utveckling inom socialtjänsten. Förvaltningens förslag på 

fördelning av medel innebär att:  

• 2 669 520 kr avsätts till lokala utvecklingsprojekt  

• 424 000 kr avsätts för studiebesök, MUST  

 

Dnr 1.6-206/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ___________________ 
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§ 12   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation. 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 29 april 2015. 

Dnr 1.1-006/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ________________ 
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§ 13   

Anmälan av pensionärsrådets protokoll 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 19 mars 2015 till 

handlingarna.  

 

Ärendet 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 19 mars 2015 

anmäldes. 

 

Dnr 1.1-002/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
21 maj 2015 

Blad 17 

 

  

§ 14  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
april 2015 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger rapporten till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 15  

Kurser och konferenser 

Inga kurser och konferenser togs upp. 

 

                 ____________________ 



 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
21 maj 2015 

Blad 19 

 

  

§ 16  

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

I pärm på bordet anmäldes inkomna protokoll med mera.  

(Bilaga 1 § 16) 

 

- Majoriteten yrkande om att uppdra åt förvaltningen att återkomma 

med en rapport till nämnden om hur hemlösheten ser ut i staden 

och vilka som tillhör målgruppen. 

 

- Skrivelse anmäldes av Ole-Jörgen Persson m.fl (M) och Bengt 

Porseby (FP): Skrivelse om vänstermajoritetens svek om 

sommarjobben i Spånga-Tensta 

 

Ersättaryttrande 

- Ersättaren Peter Trixe (KD) anmälde att om han hade tjänstgjort i 

nämnden hade han ställt sig bakom moderaternas och folkpartiets 

skrivelse om vänstermajoritetens svek om sommarjobben i 

Spånga-Tensta. 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att återkomma med 

en rapport till nämnden om hur hemlösheten ser ut i staden och 

vilka som tillhör målgruppen. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att bereda 

skrivelsen och återkomma till nämnden. 

 

 

  ______________ 
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§ 17  

Anmälan av funktionshinderrådets protokoll 

Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger protokoll från den 13 april 2015 till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den 13 april 2015 

anmäldes. 

 

Dnr 1.1-001/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  _________________ 
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§ 18  

Begäran om rättegångsfullmakt för stadsledningskontorets 
juridiska avdelning 

Beslut 
1. Nämnden ger stadsledningskontorets juridiska avdelning fullmakt 

att föra nämndens talan i domstolar då juridiska avdelningen fått 

nämndens uppdrag. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger juridiska avdelningen inom 

stadsledningskontoret rättegångsfullmakt enligt nedanstående lydelse: 

Fullmakt för stadsjurist Catharina Gyllencreutz samt vice stads-

juristerna Kristina Westerlind och Hans Altsjö att var för sig företräda 

Stockholms kommun inom nämndens förvaltnings-område. Med 

undantag för rätt att motta delgivning av stämningar äger ombud den 

behörighet som anges i rättegångsbalken 12 kap 14 § första stycket. 

Ombud äger dessutom att på nämndens vägnar uppbära, motta och 

kvittera nämnden tillkommande medel och handlingar, att förordna 

annan i sitt ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, då Stockholms 

kommuns rätt inom nämndens förvaltningsområde kan vara ifråga, 

densamma iakttaga och bevaka. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 april 2015. 

Dnr 1.6-282/2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  __________________ 
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§ 19  

Tertialrapport 1 för 2015 

Beslut 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar att; 

1. Stadsdelsnämnden godkänner tertialrapport 1, 2015 och 

överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Omslutningsförändringar om 36,3 miljoner kronor godkänns och 

anmäls till kommunstyrelsen. 

3. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 3,3 miljoner 

kronor för tillgänglighetsfrämjande investeringar inom 

stadsmiljön. 

4. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen med 1,2 miljoner 

kronor för maskiner och inventarier. 

5. Ansökan hos kommunstyrelsen med 0,2 miljoner kronor för 

investeringar för att minska klimatpåverkan. (bilaga 06) 

6. Budgetjustering begärs hos kommunstyrelsen om 2,0 miljoner 

kronor för utökat antal platser för feriearbeten. 

7. Ärenden som avslutas eller besvaras i samband med 

stadsdelsnämndens beslut om tertialrapport I 2015 godkänns. 

(bilaga 02) 

8. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
De verksamheter som Spånga-Tensta stadsdelsnämnd bedriver har 

stor betydelse för många människor i deras vardag. Därför har alla 

verksamheter under perioden arbetat med att förbättra sig och 

utveckla sina arbetssätt med utgångspunkt i stadens vision om ett 

Stockholm i världsklass och för att skapa nytta för boende i Spånga-

Tensta. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 10 maj 2015. 

Dnr 1.2.1-229/2015 

 
Förslag till beslut 

Ordföranden Awad Hersi m.fl. (MP), Jossif Gummar m.fl. (S), Rashid 

Mohamed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 
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Peter Trixe (KD) lade fram ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att nämnden 

hade beslutat att anta MP+S+V:s förslag. 

 

Reservation 
Reservation anmäldes av vice ordföranden Ole-Jörgen Persson (M), 

Olof Kollinius (M), Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), 

Annika Rosenberg (M) och Bengt Porseby (FP) till förmån för eget 

förslag. 

 

”Förslag till beslut 

1. Att godkänna tertialrapporten. 

 

2. Att i övrigt anföra följande: 

 

Den rödgrönrosa majoriteten har höjt skatten, men har inte kunnat 

förbättra servicen i motsvarande mån. Många stadsdelar går med 

kraftiga underskott inom vissa områden. I ett läge där Stockholm i 

framtiden förväntas betala in mer pengar till det kommunala 

utjämningssystemet ställs kraven på kostnadskontroll och 

prioriteringar väldigt högt. 

 

Äldreomsorgen 

Inom hemtjänsten rapporter många stadsdelsnämnders utförarenheter 

underskott. Det nya systemet för tidsregistrering inom hemtjänsten, 

där ersättning endast betalas ut för utförd tid, är rätt i sak men ställer 

stora krav på stadsdelsnämndernas egen regi-verksamhet att planera 

verksamheten rationellt och hålla kostnaderna under kontroll. Det är 

uppenbart att vissa stadsdelsnämnder verkar kunna hålla kostnaderna 

mer under kontroll än andra. 

Regeringen föreslår en minskning av statsbidraget till kommunerna 

som motiveras med att taket för hemtjänstavgiften föreslås höjas. 

Majoriteten i stadshuset har aviserat att man inte tänker utnyttja 

möjligheten att höja taket. Om regeringens förslag blir verklighet 

innebär det en ytterligare press på stadsdelarnas hemtjänst. 

 

Socialtjänsten 

Situationen för socialtjänsten fortsätter att vara pressad i många 

stadsdelar. I avsaknad av kraftfulla centrala initiativ från den nya 

majoriteten måste stadsdelsnämnden arbeta aktivt med introduktion, 

handledning och kompetensutveckling hos de anställda.  
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Personalomsättningen förefaller nu stabil efter många nyrekryteringar, 

men för att tillförsäkra en fortsatt stabilitet är det viktigt att de mest 

erfarna socialsekreterarna ges ansvar för de svåraste ärendena, och 

kompenseras därefter. Det är också avgörande att kompetenta och 

engagerade chefer stöds i sitt ledarskap. 

Behovet av specialisering och kompetensutveckling är särskilt stort 

när det gäller biståndsbedömning av insatser för personer med 

funktionsnedsättning, en målgrupp som ofta är beroende av att få 

träffa handläggare med särskild kunskap om just deras behov för att få 

rätt insats. Det är avgörande att stadsdelsnämnden ständigt utvecklar 

arbetet med att tillförsäkra stockholmarna likvärdiga och rättssäkra 

bedömningar i stadsdelarna.  

 

Sommarjobben 

Under Alliansens tid vid styret klarade Spånga-Tensta att erbjuda 

sommarjobb till i princip alla som sökte om detta. Sommarjobb för 

ungdomar är ett värdefullt för att skaffa den enskilde unge 

arbetslivserfarenhet samtidigt som det i vårt område har bidragit starkt 

till att upprätthålla lugn och ro under sommarlovet.  

Det är därför mycket bekymmersamt att den nya majoriteten inte ser 

ut att klara av att erbjuda alla unga som sökt sommarjobb ett 

erbjudande om detta. Även ifall förvaltningen skulle få de extra medel 

som man i ärendet ansöker om, förefaller det vara så många som upp 

emot 400 unga som inte kan beredas plats. Det är allvarligt och visar 

att den nya majoriteten inte har tagit frågan på tillräckligt stort allvar.  

Vi förutsätter att förvaltningen arbetar vidare med frågan och 

intensifierar arbetet så att så många ungdomar som möjligt ska kunna 

erbjudas sommarjobb även i år. 

 

Försörjningsstöd 

Det är bekymmersamt att fler hushåll fastnar i ett långvarigt beroende 

av försörjningsstöd. Även om det totala antalet mottagare av 

försörjningsstöd över tid har sjunkit i vår stadsdel, är det fler av de 

som blir kvar i bidragsberoendet som blir det över lång tid. Vår 

stadsdel är bland de stadsdelar där det långvariga bidragsberoendet är 

som störst. 

Detta är allvarligt och bekymmersamt och förvaltningen måste, 

tillsammans med andra berörda såsom t.ex. Jobbtorg Stockholm, 

intensifiera och fördjupa sitt arbete för att bryta utvecklingen”. 

 

 

  ___________________ 
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§ 20  

Svar på remiss om samråd om utbyggd tunnelbana mellan 
Akalla och Barkarby station 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 
Förvaltningen har fått samrådshandlingar angående utbyggnad av 

tunnelbanan från Akalla till Barkarby station på remiss. Förvaltningen 

konstaterar att arbetena är planerade att starta 2016 och inte kommer 

att utföras inom stadsdelsområdet.  

Inför framtida planering och beslut om infrastruktursatsningar i länet 

bör det dock påpekas att det finns ett behov av att binda ihop 

tunnelbanan från Hjulsta till Barkarby. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 april 2015. 

Dnr 1.5.3-263-2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordförande Awad Hersi m.fl (MP), Jossif Gummar m.fl (S), Rashid 

Mohamed (V) lade gemensamt fram ett särskilt uttalande enligt 

följande: 

 

”Särskilt uttalande 

Den rödgröna majoriteten ställer sig bakom förvaltningens remissvar, 

och vill framhålla vikten av en förlängning av tunnelbanan mellan 

Hjulsta och Barkarby och dess positiva effekter för de berörda 

stadsdelarna. Förlängningen av tunnelbanan är en prioriterad 

infrastrukturfråga eftersom den länkar samman stadsdelarna vid norra 

och södra Järva med Järfälla kommun och bryter barriäreffekterna av 

stora motorvägar. 

Barakarby och Veddesta erbjuder många arbetstillfällen, nya bostäder 

och upplevelser.  
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Många människor från stadsdelen åker dit på daglig basis. Idag är det 

onödigt krångligt att åka med kollektivtrafik från Hjulsta till 

Barkarby, trots det korta avståndet, vilket gör att många väljer att åka 

bil. 

En ny tunnelbanedragning från Hjulsta till Barkarby skulle ge 

klimatvinster genom att avsevärt minska bilåkandet till och från Kista 

och Barkarby. 

   

Vi vill också påpeka som framgår av den preliminära 

miljökonsekvensbeskrivningen att det finns risk för miljöpåverkan 

som kan gå ut över kultur- och miljövärdena på Järvafältet, inklusive 

den del som tillhör Spånga Tensta. 

Såväl Igelbäcken, som klassas som ett av de mest skyddsvärda 

vattendragen i Stockholm, som Bällstaån, som redan idag har dålig 

ekologisk status, riskerar att påverkas.  

Vi vill framhålla att det är av yttersta vikt att miljökonsekvenserna 

utreds noga och att projektet anpassas för att undvika påverkan på 

oersättliga natur- och miljövärden”.   

 

 

                                         ______________ 
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§ 21 A 
Ansökan om projektmedel för demokratisering mot 
radikalisering 
 
Beslut 

1. Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att 

bevilja Islamiskt kultur center i Rinkeby ett bidrag om 90 000 kr 

under förutsättning att föreningen uppfyller de villkor som 

framgår i tjänsteutlåtandet.  

2. Stadsdelsförvaltningen föreslår stadsdelsnämnden beslutar att 

bevilja Islamiska förbundet i Järva ett bidrag om 140 000 kr under 

förutsättning att föreningen uppfyller de villkor som framgår i 

tjänsteutlåtandet.  

3. Stadsdelsnämnden ger avdelningen Individ och familj i uppdrag 

att strukturera arbetet tillsammans med de aktuella föreningarna.   

4 Föreningarna ska vid projektet slut senast 2015-11-30 lämna in en 

skriftlig dokumentation och utvärdering mot de mål som slagits 

fast tillsammans med förvaltningen vid projektstarten, samt en 

ekonomisk redovisning.     

 
Ärendet 
Två ansökningar om projektmedel har inkommit till 

stadsdelsförvaltningen i syfte att förbygga och motverka religiös 

radikalisering av unga på Järva. De två föreningarna är Islamiskt 

kultur centrum i Rinkeby och Islamiska förbundet i Järva.  

Stadsdelsförvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden beviljar bidrag 

under vissa förutsättningar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 Maj 2015. 

Dnr 1.2.5-203-2015 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Bengt Porseby 

(FP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 

 

Peter Trixe (KD) lade fram ett ersättaryttrande. 
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”Särskilt uttalande 

Stockholm behöver på olika sätt arbeta mot politisk och religiös 

radikalisering. Det är därför lovvärt att flera föreningar på Järvafältet 

nu tar tag i detta och påbörjar olika projekt i syfte att motverka 

politisk och religiös radikalisering i vårt närområde. Dessa projekt 

som syftar till att förhindra rekrytering till politiska och religiösa 

extremistorganisationer i Sverige eller utomlands ska ses som ett 

komplement till det arbete staden måste driva för att fånga upp alla de 

som är i riskzonen för att hamna i dessa organisationer eller 

grupperingar. Även om föreningsarbetet är viktigt och värdefullt så är 

det ett komplement till – inte i stället för – det arbete som staden i 

övrigt måste driva.  

 

Viktigt är att de projekt som får stöd har tydliga mål och att de 

utvärderas vid projekttidens slut. Genom utvärderingarna kan vi 

skaffa oss värdefull kunskap om vilka metoder som fungerar och hur 

vi – kommun, stadsdel, föreningar och civilsamhälle - bäst kan gå 

vidare i arbetet för att förhindra att fler rekryteras till organisationer 

och grupperingar som främjar våldsbejakande politisk och/eller 

religiös extremism.  

 

I arbetet är det viktigt att på alla sätt involvera fler organisationer och 

föreningar i vårt eget stadsdelsnämndsområde. Det är också viktigt på 

ett strukturerat sätt arbeta tillsammans med polisen och andra 

myndigheter för att förebygga, upptäcka och motverka politisk och 

religiös radikalisering. Arbetet måste präglas av seriositet och vi 

förutsätter att förvaltningen tar på allvar att omvärldsbevaka och 

utbilda tjänstemän som direkt eller indirekt kommer i kontakt med 

problematiken på ett adekvat sätt.  

 

De projekt som nu tilldelas medel skall ses som pilotprojekt, med 

hopp om att vi skall kunna genomföra detta i vår egen stadsdel med 

egna lokala och väl förankrade föreningar, utifrån givna regler och 

villkor. Projekten måste utvärderas noggrant efter projekttidens slut 

och förvaltningen måste innan årsskiftet återkomma till nämnden med 

en rapport om hur projekten har förlöpt, projektens resultat, 

ekonomiska redovisning samt måluppfyllelse. Det måste också finnas 

strukturer för att kunna avbryta projekten ifall man ser att projektens 

mål inte kan uppfyllas eller projekten på andra sätt upplevs bli 

kontraproduktiva i förhållande till de syften som angetts i 

projektbeskrivningarna”. 

  ______________ 
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§ 21 B 
Studieresa för tillförordnad stadsdelsdirektör till New York  
 
Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att godkänna deltagande på en 

studieresa till New York för tf. stadsdelsdirektör Christina Heglert 

från den 25 oktober till den 29 oktober 2015. 

  

2. Stadsdelsnämnden beslutar om omedelbar justering. 

 
Ärendet 
De tre föreningarna Järva fastighetsägare, Skärholmens fastighets-

ägare och Rågsveds fastighetsägare arrangerar två gemensamma 

studieresor till New York under oktober 2015. Resorna har samma 

innehåll och delas upp i två turer på grund av ett stort antal inbjudna 

deltagare.  

Inbjudna på resan är föreningarnas samtliga styrelseledamöter 

inklusive adjungerade ledamöter, ordförande och vice ordförande i de 

allmännyttiga bostadsbolagen samt föreningarnas nära 

samarbetspartners inom Stockholms stad och polisen. 
Resan syftar till att ge deltagarna kunskap och inspiration om det 

organiserade samarbete mellan fastighetsägare som de senaste 25 åren 

varit en betydande kraft i stadens utveckling och arbetet med att skapa 

attraktiva, trygga och välskötta områden i New York.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 21 maj 2015. 

Dnr 1.1-318/2015 

 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

  ______________ 

 
 


